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ZÁZNAM  
z 19. zasadnutia Predsedníctva Agentúry na podporu výskumu a vývoja (P APVV)  

zo dňa 11.03.2025 

Prítomní členovia: 
RNDr. Imrich Barák, DrSc.; prof. M. Phil. Jozef Bátora, PhD.; Ing. Štefan Boháček, PhD.; 
doc. MUDr. Ing. RNDr. Peter Celec, DrSc., MPH; Dr. h. c. Ing. Peter Fodrek, PhD., hosť. prof.; 
Ing. Mgr. Tibor Gregor; PhDr. Eva Kowalská, DrSc.; PhDr. Zdenka Mansfeldová, CSc; 
Dr. Ing. Robert Mistrík; prof. RNDr. Peter Moczo, DrSc.; doc. Ing. Michal Puškár, PhD.; 
prof. Ing. Ján Šefčík, PhD.; Mgr. Robert Ševčík, PhD. 

Ospravedlnený člen: 
Ing. Štefan Boháček, PhD. 

Prizvaní hostia: 
Ing. Zuzana Ciesarová, CSc., prof. RNDr. Igor Podlubný, DrSc. 

Riaditeľ APVV: 
JUDr. Stanislav Mydlo 

Tajomníčka predsedníctva: 
Ing. Alena Bokrošová 

Program zasadnutia: 

1) Predseda P APVV otvoril zasadnutie a privítal členov P APVV. 

2) Členovia P APVV schválili program zasadnutia. 

3) Členovia P APVV schválili záznam z 18. zasadnutia P APVV konaného dňa 15.01.2025 
v zmysle zaslaných pripomienok. 

4) Členovia P APVV potvrdili prerokovanie per rollam v nasledovných bodoch (UZN 1): 

a) návrh Programu APVV "Podpora výskumnej infraštruktúry“ 
b) odvolanie člena medzinárodného expertného panelu LV 
c) odvolanie člena medzinárodného expertného panelu RTV TECH 3. 

5) Predseda APVV informoval, že v Rade pre prírodné vedy končí v marci 2025 jednému 

členovi mandát. A taktiež prišiel návrh predsedu Rady pre spoločenské vedy 

na doplnenie odborníkov v oblasti antropológie, resp. expertov z podskupiny sociálne 

vedy. Členovia P APVV schválili pokračovanie člena v Rade pre prírodné vedy v druhom 

funkčnom období. Členovia P APVV prediskutovali možné nominácie 

do Rady pre spoločenské vedy z predložených návrhových listov. Po diskusii 

a zohľadnení chýbajúcej špecializácie členovia P APVV pripravili aj návrh na doplnenie 

člena do Rady pre spoločenské vedy. Obidva návrhy schválili hlasovaním, 

za pokračovanie člena Rady pre prírodné vedy profesora Lukáča hlasovali všetci 
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prítomní členovia P APVV a za docentku Bužekovú hlasovalo 10 prítomných členov 

P APVV (UZN 2). 

Rada pre prírodné vedy 

Por.č. Člen rady Pracovisko 

1 prof. Ing. Norbert Lukáč, PhD. 

Slovenská poľnohospodárska univerzita v Nitre 
Fakulta biotechnológie a potravinárstva 
Tr. A. Hlinku 2 
949 76 Nitra 

 

Rada pre spoločenské vedy 

Por.č. Člen rady Pracovisko 

1 doc. RNDr. Mgr. Tatiana Bužeková, PhD. 

Univerzita Komenského v Bratislave 
Filozofická fakulta 
Katedra archeológie a kultúrnej 
antropológie 
Gondova 2 
811 02 Bratislava 

 

6) Riaditeľ APVV informoval o záujme Ukrajiny o bilaterálnu spoluprácu so Slovenskom. 

V prípade dohody a schválenia výzvy, by táto mohla byť vyhlásená v máji 2025 

s celkovou alokáciou max. 150 000 EUR a alokáciou na projekt 10 000 EUR 

a s obdobím riešenia od 01.01.2026 do 31.12.2027. Členovia P APVV po diskusii 

schválili navrhovanú spoluprácu, ale s posunom vyhlásenia výzvy na jeseň 2025, 

aj vzhľadom na rozsiahlu agendu APVV v najbližšom období, hodnotenie všeobecnej 

výzvy VV 2024 prostredníctvom medzinárodných expertných panelov a zavádzanie 

nových informačných systémov (UZN 3). 

7) Riaditeľ APVV informoval o aktualizácii predbežného plánu financovania v zmysle 

Záväznej metodiky VAIA. Bola nadviazaná nová vedecko-technická spolupráca 

s Čiernou horou a vyhlásenie bilaterálnej výzvy je plánované v máji 2025. Ďalej Rakúsko 

pozastavilo bilaterálnu spoluprácu a výzva SK-AT 2025 nebude vyhlásená. Súčasne 

došlo k úprave termínu vyhlásenia plánovanej bilaterálnej vedeckej výzvy 

SK - CZ RD 2025 na jeseň 2025. Členovia P APVV schválili aktualizáciu predbežného 

plánu financovania v zmysle Záväznej metodiky VAIA (UZN 4). 

8) Riaditeľ APVV vysvetlil nastavenie odborných kritérií na členov medzinárodných 

expertných panelov a výšky odmeny predsedov a členov medzinárodných expertných 

panelov, ktoré sa osvedčili pri pilotnom hodnotení všeobecnej výzvy VV MVP 2024 



  

Strana 3 z 5 
 

Mýtna 23 

P.O.BOX 839 04 

839 04  Bratislava 

32 

a bolo by vhodné ich aplikovať rámcovo na grantovú schému všeobecných výziev. 

Členovia P APVV schválil hlasovaním odborné kritériá na členov medzinárodných 

expertných panelov a výšky odmeny predsedov a členov medzinárodných expertných 

panelov pre grantovú schému všeobecných výziev (UZN 5). 

9) Predseda P APVV privítal na zasadnutí prizvaných hostí Ing. Zuzanu Ciesarovú, CSc. – 

predsedníčku Rady pre medzinárodnú vedecko-technickú spoluprácu (MVTS) 

a prof. RNDr. Igora Podlubného, DrSc. – člena Rady MVTS. Riaditeľ APVV vysvetlil 

stanovisko Rady MVTS k odvolaniu riešiteľa projektu SK-UA-21-0074. Predsedníčka 

Rady MVTS vysvetlila postoj Rady MVTS a profesor Podlubný odprezentoval svoje 

zistenia v súvislosti s riešeným projektom. Členovia P APVV, po vypočutí všetkých 

informácií a argumentov, schválili hlasovaním ponechanie sankcie vyplývajúcej 

z nedostatočnej úrovne riešenia projektu (UZN 6). 

10) Riaditeľ APVV informoval o priebehu pilotného panelového hodnotenia vo všeobecnej 

výzve VV MVP 2024 a o pripravovanom panelovom hodnotení VV 2024. Vysvetlil 

pripravené štatistiky ohľadom počtu hodnotených žiadosti v rámci jednotlivých panelov, 

počtu podporených projektov a ohľadom požadovaných a poskytnutých finančných 

prostriedkov. V Rade pre technické vedy, ktorá má najviac medzinárodných expertných 

panelov (ďalej len „panel“), vznikol problém pri určovaní finálneho poradia žiadostí 

ako to vyžaduje zákon č. 172/2005 Z.z. V Rade pre pôdohospodárske vedy, kde hodnotil 

podané žiadosti len jeden panel, hodnotili panelisti väčší počet žiadostí. 

V Rade pre lekárske vedy bola vznesená námietka voči vhodnosti nastavenia 

podmienok účasti v rámci VV MVP 2024 ako aj problém autorstva a spoluautorstva 

projektov. Členovia P APVV diskutovali o pozitívach a negatívach hodnotenia panelmi 

s tým, že sa budú zaoberať touto problematikou podrobnejšie po vyhodnotení 

všeobecnej výzvy VV 2024. 

11) Riaditeľ APVV informoval o priebehu prípravy návrhu nového zákona o výskume, vývoji 

a inováciách a o zmene a doplnení niektorých zákonov, ktorý ku dňu zasadnutia ešte 

nie je zaradený do MPK. Riaditeľ APVV uviedol, že v návrhu zákona absentuje odborné 

hodnotenie projektov, ktoré bude len v metodike VAIA a tiež sa celkom mení súčasná 

štruktúra APVV. Docent Puškár sa vyjadril, že z pohľadu VAIA plánujú ešte v návrhu 

zákona vykonať zmeny a to najmä v súvislosti s hodnotením žiadostí panelmi a dĺžkou 

prechodného obdobia. Pán inžinier Gregor sa vyjadril, že použitý legislatívny jazyk 

v návrhu zákona je nezrozumiteľný a návrh zákona je v rozpore s Programovým 

vyhlásením Vlády SR, nakoľko ním budú zriadené dve inštitúcie - APVV a Technologický 

fond. Podľa pána inžiniera Gregora z aktuálneho návrhu zákona je zrejmé, že budú 

konsolidované v podstate len inštitúcie VEGA a KEGA, APVV sa mení na úplne novú 

inštitúciu s novými postupmi a princípmi, a to bez dôslednej analýzy súčasného stavu 

a identifikovaní problémových oblastí v súčasnom fungovaní APVV a vzniká nová 

inštitúcia Technologický fond. V novej agentúre je prevažná rozhodovacia právomoc 
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na jednej osobe a rušia sa odborné orgány agentúry, čo nie je vhodné. Taktiež nie je 

podľa jeho názoru vhodné, aby bolo zrušené vydávanie osvedčení o spôsobilosti 

vykonávať výskum a vývoj. Taktiež MH SR nie je zahrnuté v návrhu zákona, čo je 

v rozpore s pôvodným zámerom. Podpredseda P APVV informoval, že Republiková únia 

zamestnávateľov pripravila zásadné negatívne stanovisko k návrhu zákona, obáva sa, 

že takouto zásadnou zmenou APVV, ktorá je uvedená v návrhu zákona, súčasne 

fungujúci systém skolabuje a aj súčasná fungujúca minimálna podpora výskumu 

a vývoja bude tým paralyzovaná - „Nerušme to čo funguje, ale pokúsme sa o zlepšenie 

súčasných fungujúcich procesov, lebo vybudovanie úplne novej agentúry je veľmi 

náročný proces.“ Predseda P APVV súhlasí s názormi, ktoré zazneli, rozhodovanie 

nemôže byť postavené na jednej osobe, to pravdepodobne neschváli ani Európska 

komisia. Profesor Šefčík nesúhlasí s rušením odborných orgánov APVV, v návrhu 

zákona je možné zriaďovať len poradné orgány, ktoré nie sú správnymi orgánmi, nemajú 

rozhodovaciu právomoc. Docent Puškár na záver diskusie poďakoval členom P APVV 

za pripomienky a vyjadril presvedčenie, že bude možné nájsť vhodné riešenie 

plánovanými úpravami návrhu zákona. 

12) Riaditeľ APVV informoval, že MŠVVaM SR bolo oslovené Uzbekistanom, ktorý prejavil 

záujem o spoluprácu a požiadalo P APVV o vyjadrenie. Členovia P APVV súhlasili, 

aby Uzbekistan poslal návrh spolupráce a s následným vyhlásením spoločnej výzvy. 

13) Riaditeľ APVV informoval, že boli zosumarizované všetky zaslané pripomienky k úprave 

vecných zámerov. Profesor Moczo navrhol formálnu úpravu v poradí bodov v časti 

excelentnosť. P APVV schválilo takto upravené vecné zámery, ktoré budú zaslané 

na VAIA v zmysle platnej Záväznej metodiky VAIA. 

14) Rôzne 

a) Riaditeľ požiadal P APVV o schválenie približného termínu konania výročnej 

konferencie v roku 2025. 

b) Riaditeľ informoval P APVV o požiadavke MŠVVaM SR o súčinnosť APVV 

pri hodnotení 6 žiadostí EUREKA. P APVV súhlasilo so súčinnosťou APVV 

pri uvedenom hodnotení (UZN 7). 

c) Riaditeľ APVV informoval o problémoch s limitami verejných výdavkov 

od 01.01.2025, pričom je predpoklad posunu vyplácania finančných prostriedkov 

na riešenie projektov a vyplácania posudzovateľov z medzinárodných expertných 

panelov na máj až jún 2025. Predseda P APVV vyjadril potrebu zverejnenia tejto 

informácie do 31.03.2025 na web stránke APVV. 

d) Riaditeľ informoval o zámere osloviť platformu Žijem vedu ohľadom realizácie 

verejnej online diskusie v súvislosti s hodnotením VV MVP 2024. 
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Uznesenia: 

UZN 1 Členovia P APVV potvrdili hlasovania per rollam uvedené v bode 4. 
UZN 2 Členovia P APVV schválili návrh na doplnenie uvedených členov 

Rady pre prírodné vedy a Rady pre spoločenské vedy. 
UZN 3 Členovia P APVV schválili novú bilaterálnu výzvu Slovenská republika – 

Ukrajina. 
UZN 4 Členovia P APVV schválili návrh na aktualizáciu predbežného plánu 

financovania v zmysle Záväznej metodiky VAIA. 
UZN 5 Členovia P APVV schválili odborné kritériá na členov medzinárodných 

expertných panelov a výšku odmeny predsedov a členov medzinárodných 
expertných panelov pre všeobecné výzvy. 

UZN 6 Členovia P APVV schválili ponechanie sankcie vyplývajúcej z nedostatočnej 
úrovne riešenia projektu SK-UA-21-0074. 

UZN 7 Členovia P APVV súhlasili so súčinnosťou APVV pri hodnotení projektov 
EUREKA. 

 ........................................... 
Zapísala:  Ing. Alena Bokrošová 
 tajomníčka predsedníctva 

 ........................................... 
Schválil: Dr. Ing. Robert Mistrík 
 predseda predsedníctva 

V Bratislave dňa 11.03.2025 
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